
 

 

Αθήνα, 08.04.2024 

 

Ερώτηση 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: «Έλεγχοι  Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε» 

Ένας από τους λόγους παραίτησης της προηγούμενης διοίκησης του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε , 

όπως έχει αναφέρει ο ίδιος ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων ήταν ότι 

ο Οργανισμός δεν είχε προχωρήσει στον έλεγχο των 16.000 ΑΦΜ που είχε δεσμευτεί 

η πληρωμή τους και δεν είχε ενεργοποιήσει 88 εκατομμύρια ευρώ που δικαιούνταν 

οι αγρότες, ζητώντας από τη νέα Διοίκηση του Οργανισμού την προτεραιοποίηση των 

ελέγχων αυτών.  

Χαρακτηριστικά ο νέος Πρόεδρος του ΟΠΕΚΕΠΕ στο «1st Agrofuture Summit: 

Αγροτική Οικονομία - Η επόμενη μέρα: Ευκαιρίες, προκλήσεις και νέα δεδομένα»  

δήλωνε ότι  θα δοθεί έμφαση στα 16.000 δεσμευμένα ΑΦΜ τα οποία έχουν εξαιρεθεί 

από τις πληρωμές του 2020 και μετά και ότι έχει ληφθεί η διοικητική απόφαση ώστε 

με συγκεκριμένη μεθοδολογία να ελεγχθούν προκειμένου να αποδεσμευθούν με 

ταχύτερες διαδικασίες αυτά για τα οποία δεν υπάρχουν ευρήματα, ενώ τα δικαίως 

δεσμευμένα θα οδηγηθούν στην Δικαιοσύνη. 

Επιπλέον, υπάρχουν συγκεκριμένες αναφορές ότι το πρόβλημα σε μεγάλο βαθμό 

εστιάζεται σε συγκεκριμένη περιοχή της χώρας, γεγονός που κάνει ακόμη πιο 

επιτακτική την ανάγκη ολοκλήρωσης των ελέγχων και καταβολής των ενισχύσεων ή 

ενεργοποίησης των προβλεπόμενων κυρώσεων. 

Επειδή δεν υπάρχει καμία επίσημη ανακοίνωση του αρμόδιου Οργανισμού σχετικά 

με την πορεία των ελέγχων και αυτό δημιουργεί εύλογη ανησυχία 

Επειδή και η φετινή καταβολή των ενισχύσεων συνοδεύτηκε από παραλείψεις και 

λάθη που ταλαιπωρούν τους αγρότες, οι οποίοι στερούνται πόρους σε μια μάλιστα 

χρονική στιγμή που το κόστος παραγωγής  με ευθύνη της Κυβέρνησης γίνεται 

δυσβάσταχτο 

Επειδή η ολοκλήρωση των ελέγχων συνεπάγεται και την πληρωμή εκείνων των 

αγροτών που αδικαιολόγητα στερήθηκαν για τόσο μεγάλο χρονικό διάστημα τα 

δικαιούμενα ποσά 
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Επειδή έχει τρωθεί η αξιοπιστία του αρμόδιου Οργανισμού στα μάτια των αγροτών 

και η ολοκλήρωση των ελέγχων και η δημοσιοποίηση των αποτελεσμάτων τους θα 

βοηθήσει στην αποκατάσταση της αξιοπιστίας του 

Επειδή η έγκυρη και έγκαιρη καταβολή των ενισχύσεων αποτελεί πέρα από 

υποχρέωση της Πολιτείας και αναγκαίο όρο της οικονομικής βιωσιμότητας των 

αγροτικών εκμεταλλεύσεων 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποια η ποσοστιαία κατανομή των λόγων δέσμευσης (κατηγορία απόρριψης) των 

συγκεκριμένων ΑΦΜ; 

2. Ποια είναι (σε αριθμούς ΑΦΜ και εκτάσεις) η γεωγραφική κατανομή ανά 

Περιφερειακή Ενότητα και ανά αγρονομική ζώνη (ΠΕ1-Βοσκότοποι, ΠΕ2-

Αροτραίες, ΠΕ3-Δενδρώδεις) των δεσμευμένων ΑΦΜ; 

3. Πόσα εκ των «16.000 ΑΦΜ» αφορούν υποθέσεις που διαχειρίζονται τρίτοι ως 

ελεγκτικές αρχές, όπως οικονομικός εισαγγελέας, δικαστήρια, ΣΔΟΕ κ.λπ., κατόπιν 

καταγγελιών και ποια η γεωγραφική κατανομή τους ανά Περιφερειακή Ενότητα 

και ανά αγρονομική ζώνη (ΠΕ1-Βοσκότοποι, ΠΕ2-Αροτραίες, ΠΕ3-Δενδρώδεις) ; 

4. Ποιο το χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης των ελέγχων των «16.000 ΑΦΜ»; Ποια 

η μεθοδολογία επακριβώς που ακολουθείται στους ελέγχους; 

5. Για πόσα από τα «16.000 ΑΦΜ», έχει ολοκληρωθεί ο έλεγχος έως σήμερα και 

έχουν οδηγηθεί στη Δικαιοσύνη από τη νέα διοίκηση του Οργανισμού και  σε πόσα 

έχουν καταβληθεί οι σχετικές ενισχύσεις και ποιο το ύψος αυτών; 

 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Πέρκα Θεοπίστη 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 




